
Ședința Comitetului Politic 
Executiv al C.C. a! P.C.R.

PROLETARI DIN TOATE ȚĂRILE, VNIȚI-VĂ!

Sub președinția tovarășului Nicolae 
Ceaușescu, secretar general al Partidului 
Comunist Român, a avut Ioc, vineri, 30 
octombrie, ședința Comitetului Politic 
Executiv al C.C. al P.C.R.

Aii participat, de asemenea» membri ai 
guvernului, cadre de conducere din eco
nomie, primii secretari și secretarii cu 
probleme de agricultură ai comitetelor 
județene de partid, directori generali de 
centrale industriale și de institute cen
trale de cercetare. .

Comitetul Politic Executiv a examinat 
măsurile pentru îndeplinirea integrală a 
planului pe lunile noiembrie și-decembrie, 
trimestrul IV și întregul an 1987, precum 
șl pentru pregătirea realizării prevederi
lor de plan pe 1988.

De asemenea. Comitetul Politic Execu- 
tiv a analizat Raportul cu privire la în
deplinirea sarcinilor din campania agri
colă de toamnă și realizarea fondului de 
stat la producția vegetală și animală, 
precum și Raportul privind măsurile lua
te pentru valorificarea stocurilor supra- 
normative. Totodată, au tost dezbătute 
Programul pentru intensificarea activită
ții de colectare și valorificare a materia
lelor refolosibile pe anul 1988 și Progra
mul pentru intensificarea activității de 
recondiționare a pieselor de schimb și 
șubansamblelor.

In legătură eu toate aceste probleme, 
membri al guvernului și primi secretari 
ai comitetelor județene de partid au in
format despre modul cum s-a acționat 
pentru îndeplinirea planului pe luna oc
tombrie și pe întreagă perioadă ce a tre
cut de Ia începutul anului, despre măsu
rile întreprinse In Vederea înfăptuirii tu
turor sarcinilor prevăzute pe 1987, pre
cum și pentru pregătirea corespunzătoare 

producției anului viitor.

In încheierea dezbaterilor la aceste 
puncte înscrise pe ordinea de zi, a luat 
cuvîntul tovarășul NICOLAE CEAUȘESCU, 
care a apreciat că rezultatele înregistrate 
la producția industrială, pe cele 10 luni 
din acest an, deși sînt superioare celor 
obținute în aceeași perioadă a anului tre
cut, nu se situează la un nivel satisfăcă
tor. Secretarul general al partidului a 
arătat că nerealizările de- plan au fost 
determinate. In cea mai mare parte, de 
lipsurile manifestate în activitatea unor 
ministere, centrale și întreprinderi, a u- 
nor comitete județene de partid și consi
lii populare județene, care nu au acțio
nat cu toată răspunderea pentru buna 
organizare și desfășurare < a producției, 
pentru soluționarea operativă a tuturor 
problemelor privind îndeplinirea planului.

Tovarășul Nicolae Ceaușescu, sublini
ind că dispunem de tot ceea ce este nece
sar pentru înfăptuirea integrală a planu
lui, a cerut guvernului, ministerelor, cen
tralelor, tuturor unităților economice, or
ganelor și organizațiilor de partid să ia 
măsuri hotărîte pentru lichidarea neîntîr- 
ziată a neajunsurilor și îmbunătățirea ra
dicală a întregii activități, pentru recupe
rarea restanțelor și îndeplinirea, In cele 
mai bune condiții, a prevederilor de plan 
pe lunile noiembrie și decembrie, pe În
treg trimestrul IV.

In mod deosebit, trebuie să se asigure 
realizarea în întregime a planului pe tri
mestrul IV la export și la ceilalți indica
tori. Pentru aceasta s-a cerut ca întreaga 
producție pe trimestrul în curs să fie lan
sată în fabricație pînă cel mai tîrziu Ia

(Continuare în pag. a 4-a)
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Tovarășul NICOLAE CEAUȘESCU 
a primit pe conducătorii delegațiilor 

participante la sesiunea Consiliului General 
al F.S. M.Tovarășul Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, 

a primit, vineri, pe conducătorii delegațiilor participante la cea de-a 40-a sesiune a Consiliului General al Federației Sindicale Mondiale, ce-și desfășoară lucrările la București, la care sînt reprezentate aproape 100 organizații sindicale din peste 70 de țări de pe toate continentele, precum și 12 U- niuni internaționale sindicale pe ramuri.

La primire, desfășurată într-o atmosferă cordială, au participat tovarășii E- mil Bobu, Miu Dobrescu, Ion St olan, Constantin Mi- tea. ; s/i,Tovarășul Miu Dobrescu, președintele Consiliului Central al U.G.S.R., a a- dresat tovarășului Nicolae Ceaușescu, în' numele U- niunii Generale a Sindicatelor din România, gazdă a celei de-a 40-a sesiuni a Consiliului General al Federației Sindicale Mondiale, profunde mulțumiri pentru primireâ reprezentanților organizațiilor

sindicale prezente la sesiunea de la București, ■ subliniind că aceasta constituie o expresie elocventă a importanței pe card președintele României o a- cordă acestor organizații ale clasei muncitoare, a misiunii mișcării Sindicale internaționale în rezolvarea marilor probleme ale; contemporaneității. .....Au vorbit, în continuare, Gaspar Sandor, președintele Consiliului Central al Sindicatelor din , Ungaria, președintele Federației Sin-
(Confînuare în pag. a 4-a)

Marii Adunări Rationale
Acțiune de presă

ANCHETA ZIARULUI ÎN CĂRBUNE

ADUNAR1 GENERALE ALE
REPREZENTANȚILOR OAMENILOR MUNCII

I.M. URICANI

In prezența tovarășului Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, vineri, 30 octombrie, au avut loc lucrările sesiunii a Vf-a a celei de-a IX-a legislaturi a Marii Adunări Naționale.Lucrările actualei sesiuni se desfășoară în atmosfera de puternică angajare patriotică în care întregul nostru popor ac- ionează pentru îndeplinita în cele mai bune condiții a planului pe acest n, pentru a întîmpina cu Joi și tot mai importante succese Conferința Națională a partidului și împlinirea a patru decenii de la proclamarea Republicii.La sosirea în rotonda Palatului Marii Adunări Naționale, tovarășul Nicolae 
Ceaușescu, tovarășa Elena 
Ceaușescu, au fost întîm-

pinați cu vii și îndelungi aplauze./împreună cu tovarășul Nicolae Ceaușescu, în lojile oficiale au luat loc tovarășa Elena Ceaușescu, tovarășii Constantin Dăs- căleșcu, Emil Bobu, VirgH Cazacu, Lină Ciobanu, Ion Corn an, Nicolae Constantin, Ion Dincă, Ludovic Fazekas, Manea Mănescu. Constantin Olteanu, Gheorghe Oprea, Gheorghe Pană, Dumitru Popescu, Gheorghe Răduiescu.Alături de deputați, în sală se aflau membri ai 
C.C. al P.C.R. și ai guvernului, conducători de instituții centrale, organizații de masă și obștești, reprezentanți ai oamenilor muncii, ai vieții noastre științifice și culturale.

Erau prezenți șefi de misiuni diplomatice acreditați în țara noastră, pre-
(Coutinuare In pag. a 4-a)

La L M. Paroșeni
Preocupări permanente 

pentru depășirea sarcinilor 
planificate

Colectiv harnic, minerii de la Paroșeni au 
reușit ca, la începutul acestei săptămîni, să-și 
realizeze sarcinile de plan pe zece luni,, ex- 
trăgînd, suplimentar, peste 1000 tone de căr
bune. Iată, deci, un argument convingător ai 
optimismului în privința îndeplinirii și depăși
rii, pe mai departe, a indicatorilor de plan, 
optimism care — așa cum ne.au relatat inter
locutorii ~ va asigura transpunerea în viața 
a angajamentului asumat.

Detalii, în pagina a IlI-a a ziarului.

Desfășurată sub semnul marilor evenimente politice ale anului, adunarea reprezentanților oamenilor muncii de la IM Uricani a evidențiat pre
ocuparea constantă a colectivului minei pentru sporirea continuă a producției medii zilnice de cărbune extras, dar și acțiuni pentru înlăturarea unor neajunsuri care s-au manifestat în cadrul unității. Este adevărat, întreprinderea nu are sarcinile- 
de plan pe acest an realizate' ia zi, dar producția obținută este superioară celei înregistrate a- nul trecut, în aceeași perioadă, cu 137 000 tone de cărbune. Notăm, în continuare, la capitolul realizări, „rezultatele obținute de sectorul I, care și-a

îndeplinit sarcinile planificate, pe seama creșterii productivității muncii, cu 236. kg de cărbune pe post, depășirea *. productivității muncii la sectoarele IIA cu 143 kg pe post șl la II cu 47 kg de cărbune pe post, realizările remarcabile obținute de brigăzile Gheorghe' .Vă&îi, Eugen Vîrlan, Toader Radeș, Ioan Ciminga, Gheorghe Dilr- lă, Vasile Postelnicii» Ștefan Baciu. Aurel Scsșoi, loan Nichițelea, Andrei Tokes și Ilie Vreme.Dar,, aceste rezultate înregistrate. caro, repetăm, demonstrează preocuparea colectivului pentru creșterea producției de cărbune extras, nu au asigurat în-
Dorin GI1EȚA

(Continuare io pag s 2-a)

de la 15 noiembrie
i

• • • din lupeni iți au 
in munca oamenilorflă și liceele orașului nostru, s-a dezvoltat și perfecționat rețeaua comercială, s-au înființat și servicii pentru populație. Sînt împliniri în / i noastră,cu atît mai evidente în această perioadă apropiată Conferinței Naționale a partidului și aniversării a 40 de ani de la proclamarea Republicii. Tot ceea ce depinde de noi, de de hărnicia și noastră,/.demne moașă tradiție tor Lupeniului, s-a pus în valoare pentru înfrumusețarea acestor locuri,

T. SPATARU

j In circumscripția e- Ilectorală municipală nr.34 și în cea orășenească nr. 16, adică pe străzile 7 Noiembrie și Viitorului, cetățenii s-au întîlnit cu candidatul Ion viața și munca Păduroanu, primarul o- rașului. Au avut loc . dezbateri însuflețite, toa- 
1 te orientate spre buna ( gospodărire, întreținerea / corespunzătoare a spațiu- 
J Iui locativ și crearea u- 
l nor spații destinate ce- 
l lor mici.

— In aceste locuri s-a ridicat în ultimii ani un întreg cartier in care trăiesc sute de oameni ai muncii, spunea „ale- gătoarea. Saveta Tripon. 
Odată cil construirea a- cestel zone, în care se a-I

cetățeni, inițiativa de lumi- a mineri-
(Continuare în pag. a 2-a)

* I 
i

Întîfniri 
cu alegătorii Ieri, în circumscripțiile electorale municipale, o- rășenești și comunale -din Valea Jiului, au continuat întîlnirile dintre alegători și candidații Frontului Democrației și Unității Socialiste pentru alegerile de deputați de la 15 noiembrie, prilejuind dezbateri democratice cu privire Ia dezvoltarea economică și socială a localităților. Alegătorii din cari ierul Aeroport din Petroșani s-au întîlnit cu candidatele din circumscripțiile 9 —- Marta Do ja și Gabriela Marc, 10 —Măria luga și Elena Antal. Astfel de manifestări,, au avut.loc la Petrila unde alegătorii s-au întîlnit cu candidații din circumscripțiile electorale municipala/ 23 — Mihăela Lungana

(Continuare l» pag- * 3-*)

POST FIX LA UE PAROȘENIÎntîrzierile de tot felul duc la ueatingerea vîrfului de sarcină planificat. Vineri, 30 octombrie. Ora 8,00. UE Paroșeni pulsează în.. sistemul energetic na-, țictaal 55 MW energie e- lectrică. Cu mult sub cerințe. Reamintim norma planificată pentru luna în curs : 160 MW.Pornim pe teren, pentru a analiza situația la zi a agregatelor energe- \ getice. Pătrundem în sala mașinilor. Lingă o țeava ..activă** numărăm 17 muncitori în echipament ; de lucru care se încălzeau. Erau la o șuetă. Ni se spune că sînt componenți ai brigăzii care efectuează instalațiile electrice Ia cazanele 2 și 3. Cerem explicații maistrului Ion Popesc u, reprezentantul An

treprizei Energomontaj București, care răspunde de activitatea acestei formații de lucru.— Cinci oameni au fost ai mei, dar pe restul nu-i știu i
Așa o fi, dar, cu toții, , e clar, aveau un chef de lucru...La unul dintre lagărele generatorului de 150 MW. îi găsim în plină activitate pe maistrul Gheorghe Florescu, muncitorul specialist Traian Albu, lăcătușii Constantin Bîrzoia- nu, Ferdinand Oprișoiu și Ion Haliga. Erau înghețați 

de frig. Cerem detalii cu privire? Ia stadiul lucrărilor.
— Repunerea G4 în

funcție este tatireiată. ne spune Traian Albu. Na avem., condiții de lucra. Este foarle frig. Lucrăm eu piese mari de metal pe care trebuie să le montăm cu exactitate de microni. Avem nevoie și <fe podțțl rulant de la înălțime. Am cerut șefului atelierului bloc 150 MW, maistrul principal Petru Micin să închidă cele vreo 50 ele geamuri de aerisite i de pe acoperiș (multe- din-i tre ele sparte). Ne-a refu- i zatm- , /;-/ ; a/ -• / / jII găsim pe maistrtil | principal Petru Micin, la „fereală** în camera'termică. Completa niște . re- gistne.'
Ștefan NEMEFSEK

(Coutiauare iu gag, a £. a)
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IN CĂMINUL MUNCITORESC

Acțiuni educative si de divertismentZilnic, căminul muncitoresc al I.M. Lonea este o gazdă ospitalieră pentru formațiile artistice sau activiști culturali ai clubului întreprinderii, care, în sala special amenajată a căminului, susțin mi- crospectacole sau participă la acțiuni politico-educative organizate pentru tinerii nou încadrați.„Numai în săptămîna trecută, după cum ne-a informat Zoltan Pop, directorul clubului, am organizat un microspectacol cu participarea trio-ului satiric și a solistului folk
Creșterea

(Urmare din pag. I)deplinirea integrală a sarcinilor de plan la nivelul întreprinderii. Redresarea producției, îmbunătățirea întregii activități au constituit tema majoră a dezbaterilor care au avut loc și din care prezentăm, pe scurt, din cuvîntul par- t uipanților.loan Jocea, maistru electromecanic la sectorul IV: „Avem un minus de 272 ml, datorită faptului că am trecut printr-o zonă dificilă cu complexul de înaintări în steril. Am trecut de această zonă și ne vom realiza sarcinile de plan, vom recupera minusul acumulat. Avem nevoie însă de sprijin în repararea tuburilor flexibile, a recomprimatoa- relor de aer comprimat, carbidului și oxigenului, a cablurilor electrice necesare". Petru Vreme, miner șef de brigadă, sectorul I: „Ne-am făcut și ne vom face planul. Dorim ca la nivelul sectorului să fim dotați cu un complex de tip SMA". Ing. Alexandru Pușcaș, șef sector II A : „Dacă mina este sub plan, vinovați sîntem și noi, colectivul sectorului II A, pentru că nu am pus la timp în funcțiune cele două complexe de mare înălțime. Nu ne-am încadrat în programul de reyizii și reparații, dar și calitatea slabă a unor utilaje — transportoare TR 7 — piese de schimb și subansăm- ble ne-a'ținut pe loc. In- cepînd de anul viitor, ne vom face planul în mod ritmic. Pentru lunile care au mai rămas din acest an vrem să fim sprijiniți e- fieient de preparațiile Lupeni și Urîcani în preluarea producției extrase". Ing. loan Șerban, șef sector transport : „Colec- 
N— -1— InadmisibilDatorită unei lucrări care nu s-a . finalizat la timp la captarea de ăpă de la Jieț, jumătate din locuitorii orașului Petroșani au rămas timp de două zile fără apă potabilă. Este total" inadmisibil I Așa cum inadmisibil este și faptul că IGCL Petroșani, nu a făcut publică întreruperea apei potabile pe timp de două zile ! „întâmplarea" nu-i nouă, e un obicei. (M.B.)

Claudiu Lapșanschi — vineri, iar s î m b ă t ă și d u m laică, în incinta clubului sindicatului, de data aceasta, așa cum a intrat deja în obișnuința programelor noastre, seri cultural-educative pentru nou încadrați, muncitori care locuiesc în cămine. In această săptămî- nă au avut loc, tot la cămin, o întîlnire cu juristul întreprinderii, pe teme de legislație a muncii, un alt microrecital de muzică și poezie, cu participarea membrilor cenaclului „Venus", a doua întîlnire, de data aceasta în colaborare
producțieî tivul nostru a contribuit, firesc, atît la realizările minei, cît și la nerealizări. A-' par defecțiuni din cauza calității slabe a unor componente ale utilajelor de transport, dar și datorită manipulării necorespunzătoare din partea personalului. Trebuie să fim sprijiniți în preluarea producției realizate. Ion Vlad, maistru, șef formație de lucru, sectorul iii: „In 87 am avut căderi de capacități de producție și am pierdut aproape 10 000 tone de cărbune. Pentru 1988 avem asigurată linia de front. Dorim ca stîlpiî SVJ să fie de o calitate mai bună, ca de altfel și prelungitoarele acestora. Vorbind de calitate, ea trebuie mult îmbunătățită, la furtunele de înaltă presiune. Să fim asigurați cu uleiurile necesare. Vom recupera din minusul a- ’ cestui an și ne vom face planul pe anul 1988". Aurel Șoșoi, miner șef de brigadă la sectorul III: „Noi realizăm capacitățile de producție necesare și mulțumim pentru sprijinul primit prin dotarea sectorului cu trei combine de înaintări. Am mai dori o instalație de mono- rai pentru aprovizionarea formațiilor de lucru de la pregătiri". Dumitru Bornoiu, miner șef de brigadă, la sectorul II: „Ne vom respecta termenul planificat pentru . evacuarea complexului'ia care lucrăm".Acestea sînt problemele ridicate de participan- ții la adunare, care au fost susținute și întregite de directorul minei, ing. Alexandru Blaj — aspecte din care am reținut hotă- rîrea unanimă a colectivului pentru creșterea continuă a producției medii realizate de cărbune extras. 

cu biblioteca clubului și librăria din zonă, sub genericul „Cărți noi în biblioteca noastră", precum și o dezbatere pe teme de integrare în producție, la care sînt invitați brigadieri fruntași de la I.M. Lonea.Așadar, acțiuni variate, atractive, la care , tinerii nou încadrați participă cu interes și care atestă preocuparea organelor de sindicat de a oferi, pentru timpul liber, posibilități multiple de a participa la viața colectivului, de a cunoaște din realizările minerilor de la Lonea. (Al. H.)

Servire promptă, civilizată — atribute ale unui comerț modern ce pot fi 
întîlnite și la magazinul universal „Jiul" din Petroșani. In imagine, aspect 
de la raionul cu articole sportive. Foto: Gh. OLTEANU

(Urmare din pag. 1)— Am trimis pe cineva să închidă geamurile. A- CUM (?!). Nu a fost nevoie pînă în prezent. Geamurile sparte nu le-am putut înlocui pentru că nu am avut sticlă.Fără alte comentarii.Aflăm de la secretarul comitetului de partid, tovarășul Dorin Modrea, că G4 nu va putea fi pornit la 31 octombrie, așa cum a fost planificat. S-au mai descoperit cîteva defecte: uzura pastilelor active din componența lagărului a- xial; necesitatea înlocuirii tronsoanelor de conducte de diametrul 426 mm la abur intermediar rece C4—C5; neetașeități la lagărele corp generator ; „îmbătrînirea" reducției de intrare la supapa automată de abur viu. Vizităm punctele de lucru. Undeva, sub generator, lăcătușii Ioan Nagy și A- lin Sipos în poziții inco - mode de lucru încercau să taie cu discuri abrazive reducția de la supapa au
tomată.— Nu ne putem încadra în termene, ne spune E- mil Trifa, șeful de echipă care coordonează lucrarea. Nu avem discuri abrazive corespunzătoare care să reziste la turația polizorului.Ne-am lămurit. Termenul de- punere în funcție a G4 nu va fi respectat.

intîlnirî cu 
alegatorii 

(Urmare din pag. 1) și Elena Udilă; orășenești 13 — Ion Radu și Cornel Țîr; 14 — Dumitru Frunză și Jorj Popovici; 15 — Maria Borca; 16 — Dumitru Parta Chibu și Dumitru Nicolae. In Banița a- legătorii s-au întîlnit cu candidații din circumscripțiile electorale comunale 5 — Lucia Bărbicru și Lidia Nicola; 6 — Viorel Vladislav și Petru Jitea, dezbaterile concentrîndu- se asupra modalităților de sporire a contribuției cetățenilor la realizarea sarcinilor de autogoșpo- dărire și autoaprovizio- nare teritorială.

In camera termică a ca- zanelor CI, C2, C3, constatăm că CI și C2 merg în plin. La una din morile cazanului 1 se ivise „o mică" defecțiune, de moment, însă care nu crea probleme deosebite. Ne adresăm șefului atelierului cazane, maistrul Ilie
Neatingerea 

vîrfului 
de sarcinăDiaconu, cel mai competent om care ne putea da relații cu privire la stadiul de finalizare și repunere în funcție a C3.— Nu dăm relații la ziariști. Sîntem o unitate cu regim special. Mergeți mai departe. Noi intenționam să punem întrebări referitoare la starea disciplinară, la cauzele întîrzienlor, nu referitoa

re la „regimul special". Dar e mai lesne să fugi de răspundere, ascunzîn- du-te după... deget (?!)Mergem mai departe. Dar punem în vedere maistrului Ilie Diaconu că ziariștii acționează după normele precise ale Legii presei. încălcarea acestor norme de o parte sau de alta, atrage după sine mă

împlinirile
(Urmare din pag DS-au formulat și inițiative cetățenești prin cuvintele alegătorilor! Titu Mischie, Ana Colțan, Cornel Tîntea, Nicolae Aldica, Ana Polgar, Tiberiu Sibi- șan și alții, alegători care au spus că la 15 noiembrie, votînd candidații Frontului Democrației și Unității Socialiste, își vor exprima opțiunea pentru perspectivele de dezvoltare economică și socială, e- dilitar-urbanistică ale o- rașului Lupeni.— In anii actualei legislaturi a consiliului popular, orașul nostru, o- raș al minerilor, a cu-

suri administrative sau penale. Oricum, dacă interlocutorul nostru a refuzat dialogul cu noi, ne-a dat posibilitatea să credem ce dorim. Și noi credem că maistrul Ilie Diaconu a vrut să „fugă" de răspundere, să ascundă neajunsurile din propria-i activitate. 'Cu toată atitudinea necuviincioasă a șefului atelierului nu părăsim „ca- zanele" fără a ne lămuri de stadiul finalizării cazanului 3. Constatăm că au fost terminate lucrările de montare a țevilor în tot ansamblul cazanului. Se făcea curățenie pentru începerea probelor hidraulice. Pînă aici, totul conform graficelor. Dar... imediat ar trebui începute lucrările de zidărie. Nu au sosit de la Antrepriza de înzidiri refractare București decît 3 zidari șamo- tori. Este nevoie de 12 pentru încadrarea în termenele planificate. Și a- poi mai sînt atîtea și a- tîtea lucrări de terminat. Deci, din,, noii : întîrzieri. Oricum, apreciem și fără ajutorul șefului atelierului cazane, că C3 nu va putea fi pornit doar către sfîrșitul lunii noîembrielCu disciplina existentă „la zi", cu ritmul „vertiginos" de lucru din a- ceastă săptămînă, UE Pa- roșeni nu se va putea încadra repede în regimul de funcționare cerut.

din Lupeninoscut multe înnoiri care ne umplu sufletul de mîu- drie, spunea alegătorul Țraian Nan la întîlnirea de lucru din circumscrip-, ția el <' c t ora I ă o- rășeneâscă nr. 15 din Lupeni unde candidează Dan Marcu, vicepreședinte al Consiliului popular orășenesc. Toate ne îndeamnă pe noi, cetățenii, să participăm activ Și .eficient la o mai bună gospodărire și înfrumusețare a localității în care : muncim și trăim.Era o întîlnire de lucru, în care s-au conturat i- ni'țiative, s-au formulat i- dei noi și propuneri, multe din ele se vor înfăptui încă din acest an. Toate aceste propuneri sînt de ordin social-gospodăresc, 
așa cum este necesitatea înlocuirii unor utilități la blocuri, efectuarea de reparații, a străzii Parîngu- lui ori transformarea unei vechi centrale termice din zonă în sediu pentru a- sociația locatarilor.— Prin contribuția noastră, a tuturor, spunea cetățeanul Vasile Coroi, am amenajat zone verzi, adevărate parcuri. Așa cum sînt în alte orașe, mă gîndesc la Urîcani sau Petroșani, am dori să se. instaleze bănci în aceste spații. Am vorbit cu mulți locuitori din circumscripția noastră electorală t vrem să se înființeze un 
centru de colectare a hîr< tiei, sticlelor și borcanelor, o astfel de amenajare contribuind, pe de o parte, la operativitate în repunerea lor în circuitul economic și, pe de altă parte, la stimularea preocupărilor de strîngere și valorificare a materialelor refolosibile.

Materiale 
pentru 

construcțiiVremea încă bună este 
eficient folosită de către gospodarii inspirați pentru procurarea de materiale și realizarea de a menajări gospodărești. Așa cum nea informat șefi unității, Gh. Florescu, depozitul de materiale de construcții din Petroșani desface zilnic, între orele 8—16, cărămidă, bolțari de beton, țiglă, var, pal, plăci mozaicate, diferite țevi și tuburi fontă pentru instalații și construcții, parchet 
de fag și stejar, tocuri cu Uși duble din cherestea 
de brad. De asemenea, u- nitatea oferă solicitanți- lor panouri din lemn și plasă de sîrmă zincată, pentru garduri, precum și —• specific acestui sezon —, baloți pentru cercuri butoaie, uși sobe teracotă și șină pentru căruțe. 
(T.Ț.) t -

Jț.

EXPOZIȚIE. Pionierii cercului de foto al Casei pionierilor și șoimilor patriei din Petrila pregătesc o expoziție de fotografii, avînd ca temă

generale și de la liceul in- grup de studenți de la Ocolului silvic Petroșani dustrial din localitate. (T, Institutul de mine din au fost pregătite de cătrePetroșani, a pornit într-o lucrători — urniînd ca, în Pe- ... ..... .... ...
în

pen- . . _ .___
in de participant i vor avea erate, în prezent, la * cen- 

cadrul unității se pot exe
cuta lucrări de primă ur
gență în ceea ce privește 
întreținerea corespunzătoa
re a utilajelor din dotare. 
In perspectivă, atelierul 
va fi extins și înzestrat cu 
scule și dispozitive, în ve
derea diversificării gamei

Cornea, coresp.) ..
ATELIER. La IM 

trila-Sud a fost pus 
funcțiune un atelier 
tru reparații curente.

(„Copilărie fericită, veghea-' tă de partid". Organiza-I tă în cinstea Conferinței* Naționale a1 expoziția va reuni lucrări
I de artă fotografică, sem- de reparații. (V.S.)
I nate de elevi din școlile EXCURSIE. Ieri, un

partidului,

de vînătoare la aceste a- ’ nimale se află în plină Petroșani se desfășurare. Iar pînă la ” ’ ■15 februarie, anul viitor, _____ __________ei s-au angajat să trimită rite tipuri, fac un adevă- 
sînt prelu- beneficiarilor cel puțin rat slalom printre gropi. Fi.39 de asemenea trofee. indcă nimeni nu asigură 

ÎNTÎLNIRE. Astăzi, la lucrările atît de necesa- 
ora 10, la Casa pionierilor re întreținerii acestui drum, 
și șoimilor patriei din Poate că o vor face, to- 
Petroșani va avea loc în- tuși, pînă nu vine iarna ! 
tîlnirea de lucru a cena- (V.S.) 
clului literar, precum și a — 
subredacțiilor „Cutezătorii",

Ei din școlile generale ale în „cătarea orașului reședință de mu- 
Cantitățile strîn- puștii" cît mai mulți mis- nicipiu. (M.B.). I DRUM. Pe drumul de-a

excursie de documentare în viitorul apropiat să fie județele Sibiu și Vîlcea. livrate, în totalitate, ciu- 
Timp de trei zile, cei 40 percile care

prilejul să viziteze îritre- țiul de profil de la Is- prinderi cu profil minier, croni. iiunități economice, monumente istorice și locuri de interes turistic.
CIUPERCI. Au fost ex

pediate beneficiarilor pri
mele patru tone de ciu- în zonele cu vînat. 
perei din recolta acestei vor să aducă 
toamne. < 
se la centrele de pe rază treți — pentru că sezonul

VINATOARE. Mîine, dis- de-dimineață, membrii tuturor grupelor de vînătoa- re ale filialei de profil din Petroșani se vaf afla

lungul pîrîului Maleea din : desfășoară zilnic un intens trafic auto. Autovehicule de dife- I
I

Rubrică realizată de 
C.T. DIACONU
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Mobilizare plenară pentru onorarea angajamentului asumatUrmărind neabătut transpunerea în viață a indicațiilor și orientărilor șițe din cuvîntarea de tovarășul 
CEAUȘESCU, generai ăl partidului, la recenta plenară a CC al PCR, colectivul minei noastre a avut și are permanent în vedere creșterea continuă a cantității de cărbune livrat giei și sectorului tic.Luna octombrie nat, pentru noi, o tățire radicală a ții. In această lună, mijlocul decadei a

reie- rostită 
NICOLAE secretarul

siderur- energe-a însem- îmbună- activită- la doua, am reușit să recuperăm în întregime restanța acumulată în semestrul I al anului, creînd, astfel, condiții certe de realizare și depășire a angajamentului asumat prin chema
rea la întrecere adresată tuturor întreprinderilor miniere din țară care extrag cărbune din subteran. Nu numai că am recuperat minusul de care aminteam, ci —- mai mult — în mpmentul.de față înregistrăm un plus de a- proape 20 000 tone de căr-

N CĂRBUNE

bune la producția fizică a anului 1987.Desigur, important sînt de amintit și căile care au generat acest reviriment. Prima măsură — și cea mai importantă — constă în găsirea soluțiilor de separare a zonelor

mentarea posturilor la lucrările direct productive (în sectorul III, 12 posturi, îri sectorul I 10 posturi, iar în 8 posturi pe aceasta, am altă măsură posibilitatea
sectorul II zi) — și, prin enumerat o— a creat efectuării, în-

IN SPIRITUL ORIENTĂRILOR RECENTEI
PLENARE A PARTIDULUIfaliate din abatajele frontale, panourile 1 și 3 Sud, din sectoarele IV.și II. A- ceasta a condus la posibilitatea realizării unorproductivități sporite, concomitent cu îmbunătățirea calității cărbunelui livrat. Depășirea indicatorilor de productivitate a muncii planificați Constituie calea pe care acționăm în vederea creșterii producției, astfel îneît, pînă la sfîrșitul anului, să afingem o depășire plan de 100 000 tone cărbune, cantitate • 

este de două ori mai re decît cea preconizată în momentul lansării chemării la întrecere. Supli
de de care ma-

tr-vn timp mai scurt, a tuturor operațiunilor tehnologice. După crearea condițiilor necesare trecerii cu lucrările miniere prin zone sterile, am reintrodus două combine de înaintare : una în sectorul III și o alta în sectorul II. O combină de înaintare a fost introdusă, cu puțin timp în urmă, și în sectorul IV al minei. Prin a- ceasta, se asigură atît sporirea producției de cărbune, cît și realizarea capacităților de producție aferente trimestrului în curs și anului 1988. Tot în scopul creșterii cantității de ' cărbune, în acest trimestru se

mai introduce o combină de înaintare în sectorul I.Mărirea liniei de front și, implicit, a capacității de producție va fi asigurată și prin pornirea, în de- vans cu trei luni față de termenul stabilit, a unui nou abataj frontal în sectorul IV. Complexul mecanizat ce va funcționa în acest panou, aflat în prezent în montare, va fi încredințat brigăzii conduse de Gheorghe Mânu, u- tilajul fiind preconizat să intre în probe tehnologice în prima parte a lunii noiembrie.Succesele cu care ne mîn- drim constituie răspunsul nostru la chemările adresate de secretarul general al partidului, Minerul de Onoare al țării, tovarășul Nicolac Ceausescu, dp a livra, ritmic, economiei naționale cantități sporite de cărbune. Ele sînt, totodată, rezultatul firesc al mobilizării exemplare a tuturor oamenilor muncii din întreprindere, al eforturilor vizînd ocuparea unui loc fruntaș în întrecerea pe care am adresat-o întreprinderilor miniere, loc care să ne facă cinste atît nouă, cît și harnicilor noștri . ortaci din Valea Jiului.
Ing. Ioan BESSERMAN, 

directorul I.M. Paroșeni

Pagină realizată de 
Gheorghe OLTEANU

In atenția tuturor

noastră, conduce-

O brigadă 
de elităAsigurarea condițiilor de exploatare a cărbunelui, corespunzător normelor de protecție a muncii specifice mineritului, constituie o latură importantă 

a activității colectivului de 
la IM Paroșeni. In acest sens, specialiștii din compartimentul de profil al întreprinderii acționează pentru folosirea, în mod tuturor atît cîtcorespunzător, a posibilităților create prin eforturi proprii, și în colaborare cu CMVJ, cu celelalte unități miniere. Un rol sporit revine instructajului la locul de muncă.Pînă nu demult, nou încadrații minei Paroșeni efectuau această formă de instruire în cadrul altor întreprinderi miniere. Cu sprijinul conducerii CMVJ și prin autodota- re cu aparatura necesară, am creat condițiile de instruire și verificare a cunoștințelor personalului nou încadrat.

Un aspect deosebit activității noastre, ■ datorat regimului gazodinamic ridicat, îl constituie diminuarea și lichidarea concentrației de metan din microclimatul locurilor de muncă. Pentru aceasta am întreprins măsuri privind degazarea zăcămîntului, ■ reușind ca, în prezent, să extragem peste un metru cub de metan la tona de cărbune extras. De reținut că locurile de muncă cu grad ridicat de periculozitate sînt controlate atît de personalul de specialitate, cît și automat, prin stația tele- grizumetrică. Aceasta crcază la întreaga citate, urmînd ca, la sfîr.șitul lunii brie, să se pună în funcțiune o a doua stație tele- grizumetrică prevăzută în noul sistem de dispeceri- zare a producției.
Ing. Vasile PIRVULESCU, 

inginer șef 
securitate minieră

lu-capa- pînă octom-

Indiscutabil, brigada condusă de Fazakas Ferenc este, în momentul de față, brigada cu cele mai bune realizări. Ex- ploatînd cu un complex zat de mare CMA-5 H, minerii schimburile te de Petru Mihai Șchiopu, Țachman și Vasile Ba- rabulă, adevărați mi- neri-tehnicieni, au obținut, în perioada scursă de la începutul anului, depășiri ale productivității muncii de peste 5000 kg cărbune pe post. De fapt, creșterile de productivitate stau la baza realizărilor brigăzii; peste 25 000 tone de cărbune extras suplimentar înintervalul de timp lacare ne-am referit.

pricepere mecani- înălțime din coordona- Barabulă, Dănuț

Eforturi spre creșterea 
eficiențeiRealizarea în bune condiții și depășirea producției planificate pentru trimestrul al patrulea constituie scopul spre care converg eforturile coroborate ale comuniștilor, ale întregului colectiv al minei. Despre preocupările actualei perioade, înscrise-în agenda de lucru a consiliului oamenilor muncii, ne-a vorbit președintele acestuia, tovarășul Con ștantin Matei.— Desigur, prioritar în atenția noastră stă realizarea, ritmică a sarcinilor' de plan. Cum ? Prin creșterea răspunderii fiecărui membru al colectivului. In acest sens am efectuat a- nalize ale fiecărui loc de muncă pentru depistarea posibilităților care există în vederea ductivîtății te genurile Acest că l-am imprimat nalizele .operative din fiecare sector, cu birourile organizațiilor de bază și conducerile sectoarelor, o- cazii cu care se evidențiază propunerile făcute' de oamenii muncii, urmărind, în același timp, transpunerea în practică, cu deplină eficiență, a celor viabile. O atenție sporită vom acorda, în continuare, modernizării proceselor de producție, creșterii gradului de calificare și policalificare a oameni-

creștcrii pro- muncii la toa- de activități, stil de mun- prin a-

cconomicez lor muncii, încadrării și stabilizării forței de muncă nou încadrată.
— Strădaniile legate de 

încadrarea și stabiliza
rea celor proaspăt so
siți se situează, fără în
doială, în centrul aten
ției c.o.m. 
prinde în— Avem repartizare de muncă, nou încadrații sînt repartizați în brigăzi cu rezultate bune, în colective îr> care muncesc oameni o bogată experiență fesională. De fapt, . cific minei noastre faptul că toate brigăzile se prezintă cti rezultate deosebite la extracția de cărbune, ceea ce facilitează procesul de stabilizare a forței de muncă.

— Alte obiective de 
perspectivă ?— îmbunătățirea . calității cărbunelui și a tuturor lucrărilor miniere, pregătirea temeinică. a producției anului 1988, a condițiilor de realizare a sarcinilor de plan ale trimestrului I și ale întregului an care urmează, reducerea costurilor de producție și, prin toate acestea, realizarea unei e- ficiențe maxime în activitatea pe care o. desfășurăm 

-r- cerință reieșită, de altfel, din documentele recentei plenare a partidu- ■ lui.

Ce se între- • 
acest sens ?în veoere o justă a forjei Pentru aceasta

cuprospereste :

Trimestru! /E, privit cu optimismInvestigația întreprinsă la rile sectoarelor de producție, a relevat un fapt esențial : există condițiile și. climatul necesar realizării și depășirii sarcinilor de plan. Dar să dăm cuvîntul șefilor și adjuneților șefi de sectoare :SING. REMUS BECUȘ, șeful sectorului I: „Sîn- tem, în momentul de față, în fruntea întrecerii desfășurate între sectoare. Acest lucru impune, desigur, ca, și în continuare, să dăm dovadă de aceeași perseverență pentru îndeplinirea și depășirea ritmică a planului. In acest scop, am luat toate măsurile pentru asigurarea liniei de front. Pentru intervenții rapide și eficiente în subteran, am alcătuit o formație de meseriași, care se ocupă cu revizia și repararea utilajelor. In acest mod, sînt evitate stagnările cu pierderi de producție. Brigăzile lui Mihai Bărbăcaru și Vasile Cojocaru „merg din plin", așa că, la sfîrșitul lui octombrie, dorim să înregistrăm un plus de 8000 tone de cărbune. Și tot așa, cu plusuri de producție, să continuăm și în lunile viitoare".
ING. MIRCEA PO

PESCU, adjunct șef sec-

tor: „In ultima perioadă, sectorul -II s-a confruntat cu probleme de tectonică. Abatajul minerului Nicolae Andra- anților și carburanților. In șic era foarte teclonizat. Am procedat, prin urmare, la prinderea tavanului cu plasă, pe toată lungimea frontului, ceea ce ne permite să realizăm avansări mari și, scurtăm operați- a tăierii. Nu mai amintesc că a trebuit să schimbăm direcția de a- vans... Dar, acum, treaba a început să meargă bine, avem condiții să ajungem la productivități de 18 tone de cărbune pe post și să înregistrăm, în această lună, un plus de 6000 tone de cărbune. De altfel, cîte 6000 tone avem de gînd să extragem, suplimentar, și în celelalte luni — noiembrie și decembrie —, pentru a încheia trimestrul IV cu o depășire de 18 000 tone de cărbune".
SING. DOREL TA- 

MAȘ, șeful sectorului III: „Avem, pe luna în curs, un plus de peste 4000 tone de cărbune. Adevărul este însă că el putea fi dublu. Cauza o constituie lipsa motoarelor pentru combina de abataj, în speță motoare de 160 kW. Efectiv, acum funcționează doar

o jumătate de combină, adică un braț. Tot la capitolul greutăți, amintesc problemă lubrifi-

totodată, să timpul afectat unilor de pregătire

ce privește trimestrul IV, perspectiva este bună, cu condiția asigurării pieselor de schimb necesare. In -octombrie, estimăm un plus de 5000 tone de cărbune, iar pe întregul trimestru 25 000 tone de cărbune extras suplimentar".
ING. GHEORGHE BAL- 

DEA, adjunct șef sec
tor IV : „Minusul deproducție acumulat dela începutul anului se datorează tectonicii accentuate a panoului 1, blocul III, stratul 5. cit și problemelor legate de indisciplină și nerespec- tarea tehnologiei de lucru. Din această lună, am depășit, practic, - a- ceste greutăți, dovadă cele 6000 tone de cărbune extras suplimentar în această perioadă. Avem în atenție, pe mai departe, pășirea această rea din Credem

realizarea și de- planului și, pe bază, recupera- restanța anuală, că ne vom situa, lunar, peste sarcinile de plan, mai ales că, în noiembrie, va fi puș în •funcțiune panoul 2, din stratul V, blocul VI, a- bataj frontal dotat cu complex mecanizat SMAi".

mpmentul.de
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10 noiembrie și să se 
toate măsurile pentru rea
lizarea integrală a acesteia. 
In fiecare întreprindere, 
centrală să se întocmească 
grafice de punere în pro
ducție și de realizare a fie
cărui produs.

Trebuie să se ia măsuri 
hotărîte pentru buna des
fășurare a muncii în toate 
întreprinderile, pentru or
ganizarea activității în trei 
schimburi, acolo unde ne
cesitățile impun acest lu
cru, pentru asigurarea for
ței de muncă necesare 
vederea realizării în 
mai bune condiții a ] 
ducției de export.

S-a Cerut guvernului 
pînă Ia 10 noiembrie, 
raporteze în legătură 
măsurile care s-au luat 
cum s-a asigurat realiza
rea în întregime a produc
ției de export pe trimestrul 
IV.

Secretarul general 
partidului a subliniat, 
asemenea, necesitatea 
a se lua toate măsurile pen
tru realizarea în întregime 
a planului de investiții pe 
trimestrul IV — care tre
buie considerat ca minim 
— pentru asigurarea utila
jelor necesare și darea în 
folosință la termen a ca
pacităților de producție pre
văzute.

Totodată, s-a cerut să 
se acționeze cu mai multă 
hotărîre pentru realizarea 

sarcinilor privind crește
rea productivității muncii, 
încadrarea în consumurile 
materiale, reducerea chel
tuielilor și a costurilor de 
producție, pentru întări
rea autoconducerii și auto- 
gestiunii și creșterea efi
cienței în toate sectoarele 
de activitate.

Tovarășul N 1 c o 1 a e r>» maxime a 
Ceaușescu a 
ministerelor, ___
întreprinderilor, organelor 
și organizațiilor de partid 
asupra necesității de a 
lua toate măsurile în 
derea bunei pregătiri 
planului pe 1988.

In fiecare întreprindere 
și centrală să se stabileas
că și să se discute în adu
nările generale ale oame
nilor muncii măsurile care 
se impun în vederea pre
gătirii temeinice a

în 
cele 
pro

ca, 
să
cu

al 
de 
de

atras atenția 
centralelor.

se
vc-

a

Pro
ducției anului viitor, ast
fel încît sarcinile de plan 
pe 1988 să fie realizate rit
mic, la toți indicatorii, în
că din primele zile.

In ce privește stocurile 
supranormative. secretarul 
general al partidului a ce
rut ca în cursul lunii no
iembrie să tie lichidată în 
întregime situația exis
tentă. în prezent. Toate sto
curile de materii prime și 
materiale vor fi preluate 
în întregime și trecute în 
rezerva de stat, urmînd ca 
în întreprinderi să rămână

dicale Mondiale, J.M. Bo- 
kamba-Yangouma, secre
tar general al Confedera
ției Sindicale Congoleze, 
Chaturanan Mișhra, pre
ședinte al Congresului Sin
dicatelor din întreaga In
die.

In cuvîntul lor, oaspeții 
au exprimat președintelui 
Nicolae Ceaușescu vii mul
țumiri pentru această pri
mire, pentru posibilitatea 
organizării la București a

avut o toamnă bună, cu 
precipitații corespunzătoa
re, care pune bazele unei 
recolte bune de < . "
pentru anul 1988. Deși în 
marea majoritate a județe
lor lucrările agricole au 
fost executate la timp și 
în bune condițiuni, au e- 
xistat, totuși, unele uni
tăți agricole care au întîr- 
ziat nejustificat efectuarea 

aseme-

noii întîlnirl româno-bir- 
mane la nivel înalt, care 

______ se înscriu ca o contribuție 
cereale importantă la dezvoltarea 

și întărirea continuă a ra
porturilor prietenești din
tre cele două țări și po
poare.

Aprobînd întru totul re
zultatele vizitei, Comitetul 
Politie Executiv a cerut 
guvernului, ministerelor, 
celorlalte organe economi-

numai stocurile strict ne
cesare pentru buna des
fășurare a producției. De 
asemenea, s-a indicat ca 
pînă la 15 noiembrie sto
curile de producție neter
minată șă fie lichidate.

Secretarul general al 
partidului a cerut organe
lor de planificare, aprovi
zionare, comerț exterior și 
fmanciar-bancare ca, îm
preună cu unitățile econo- însămînțărilor. De _----- . .

nea, unele județe și uni- ce centrale să ia toate mă-
tăți agricole au îiitîrziat **' * - *—■
recoltarea unor culturi de 
toamnă. S-a cerut ca pînă 
la 10 noiembrie să se asi
gure strîngerea și prelua
rea întregii producții de 
pe cîmp, transportarea jâ 
depozitarea acesteia în 
condiții corespunzătoare.

Arătîndu-se că mai este 
de executat un volum im
portant de arături adînci, 
s-a stabilit să se ia toate 
măsurile ca în termen de 
15 zile aceste lucrări 
fie terminate, astfel ca în 
această toamnă nici o su
prafață agricolă să nu ră
mână nearată.

Referindu-se la întreaga 
activitate ce urmează să 
se desfășoare în acest tri
mestru, atît în industrie, 
cît și în agricultură, secre
tarul general al partidului 
a subliniat că dispunem de 
o bază materială bună, de 
toate condițiile pentru în
deplinirea integrală a pre
vederilor de plan. Proble
ma fundamentală este a- 
cum buna organizare a 
muncii, realizarea pro
gramelor de modernizare a 
producției și a tehnologi
ilor, întărirea ordinii și 
disciplinei în toate sectoa
rele.

Tovarășul Nicolae 
Ceaușescu a exprimat con
vingerea că oamenii mun
cii din industrie și agri
cultură, sub conducerea 
organelor și organizațiilor 
de partid, vor acționa cu 
toată fermitatea pentru 
înfăptuirea integrală a pla
nului pe lunile noiembrie 
și decembrie, pe întreg tri
mestrul IV, întîmpinînd 

Conferința Națională a 
partidului cu realizări tot 
mai importante în toate 
domeniile de activitate.

Comitetul Poliție Execu
tiv a aprobat, în unanimi-

mice, centralele industria
le și ministerele, să acțio
neze pentru lichidarea com
pletă a stocurilor supra- 
normative și valorificarea 
corespunzătoare a ? acesto
ra, pentru preîntâmpina
rea formării de noi stocuri 
peste normativele aprobate.

S-a subliniat că, în a- 
provizionarea tehnico-ma- 
terială, toate unitățile, cen
tralele industriale și mi
nisterele trebuie să por
nească de la contractele e- 
conomice, de Ia cerințele 
concrete ale producției.

S-a indicat ca în cadrul 
adunărilor generale 
oamenilor muncii să 
discutată amănunțit 
btema lichidării stocurilor 
supranormative, să fie e- 
xaminate cauzele care le-au 
generat și să se ia măsuri 
ferme pentru evitarea cre
ării de noi stocuri în vi
itor.

In ce privește Programul 
pentru intensificarea acti
vității de colectare și va
lorificare a materialelor 
refolosibile pe anul 1988, 
s-a indicat să se ia toate 
măsurile pentru stabilirea 
și respectarea normelor 
tehnice de folosire a dife
ritelor piese, subansamble 
și instalații, care să ducă 
la reducerea consumuri
lor, îndeosebi de metal, de 
alte materii prime și ma
teriale. In scopul mobiliză- 

i rezervelor 
care există în acest dome
niu, s-a cerut ca, împreună 
cu ministerele, institutele 
de cercetări, Comitetul Na
țional pentru Știință și 
Tehnologie să elaboreze 

norme și programe de mă
suri concrete, care să con
tribuie la creșterea 
tulul materialelor 
sîbile și a pieselor 
diționate în asigurarea 
provizlonării tehnico-ma- 
teriale. '

S-a cerut să se acționeze 
în continuare pentru recu
perarea și valorificarea 
cît mai eficientă a tuturor 
resurselor refolosibile, sta- 
bilindu-se tehnologiile co
respunzătoare și capacită
țile necesare de prelucrare 
a acestora.

In legătură cu desfășu
rarea lucrărilor agricole, 
tovarășul Nicolae 
Ceaușescu a arătat că am

ale 
fie 

pro

apor- 
refolo- 
recon- 

a-

să

șurile ce se impun pentru 
realizarea, în bune condi
țiuni, a înțelegerilor sta
bilite privind dezvoltarea 
colaborării și cooperării 
dintre România și Birma- 
nîa.

In cadrul ședinței Comi
tetului Politic Executiv a 
fost, de asemenea, prezen
tată o informare privind 
vizita oficială de prietenie 
întreprinsă în țara noastră 

• ~ - Hone-
al 
al 

Unit 
din Germania, președin
tele Consiliului de Stat al 
Republicii Democrate Ger
mane, în zilele .de 28 și 
29 octombrie.

Comitetul Politic Execu
tiv a apreciat, cu satisfac
ție, rezultatele rodnice ale 
vizitei, ale convorbirilor 
dintre tovarășii Nicolae Hongf_ 

un

de tovarășul Erich 
cker, secretar general 
Comitetului Central 
Partidului Socialist 
din

Ceaușescu Și Erich 
cker, care marchează 
nou moment de scamă în 
evoluția bunelor relații 
de prietenie și colaborare 
dintre partidele, țările și 
popoarele noastre. A fost 
evidențiat, și de această 
dată, rolul esențial al dia
logului prietenesc, tradi
țional, dintre cel doi con
ducători de partid și de 
stat în promovarea largă 
și întărirea continuă a con
lucrării multilaterale din
tre Partidul Comunist Ro
mân șl Partidul Socialist 
Unit din Germania, dintre 
Republica Socialistă Româ
nia și Republica Democrată 
Germană, în interesul și 
spre binele ambelor po
poare, al cauzei socialismu
lui și păcii in lume.

Comitetul Politic Execu
tiv a aprobat, în unanimi
tate, rezultatele vizitei, ale 
convorbirilor dintre tova- 

____ r_  _______ râșii Nicolae Ceaușescu și 
fate, concluziile și orienta- Ench Honecker, și. a cerut 
rile stabilite, în cadrul șe- ■*
dinței, în legătură cu : 
ceste probleme de tovară
șul Nicolae Ceaușescu, se
cretarul general al parti
dului.

In continuare, în cadrul 
ședinței a fost prezentată 
a informare cu privire la 
vizita oficială de prietenie 
efectuată, în țara noastră, 
de președintele Republi
cii Socialiste a Uniunii Bir- 
mane, San Yu, în perioada 
23—27 octombrie.

Comitetul Politic Execu
tiv a apreciat rezultatele

guvernului, ministerelor, 
a- celorlalte instituții și or

gane centrale să ia măsu
rile necesare și să acțione
ze pentru realizarea, 
cele mai bune condiții, 
înțelegerilor convenite, 
obiectivelor stabilite 
vind dezvoltarea în conti
nuare a colaborării și con
lucrării multilaterale din
tre țările și popoarele noas
tre. J

în 
a 
a 

Pri-

Comitetul Politic Execu
tiv a soluționat,, de aseme
nea, probleme curente ale 
activității de partid și de 
stat.

la sesiunea
actualei sesiuni, pentru 
Condițiile asigurate bunei 
desfășurări a lucrărilor.

Tovarășul Nicolae
Ceaușescu a fost informat 

ac- 
Ge- 

Sindi-

despre preocupările 
tuale ale Consiliului 
neral al Federației 
cale Mondiale.

Vorbitorii au subliniat 
că prezența în țara noas
tră oferă participanților 
la sesiune posibilitatea de 
a cunoaște nemijlocit rea
lizările clasei muncitoare, 
ale întregului popor în

dezvoltarea multilaterală tate și viață îndelungată, 
a țării, transformările în
noitoare petrecute în Româ
nia socialistă. Oaspeții au 
dat expresie înaltei apre
cieri de care se Bucură po
litica externă a țării noas
tre, activitatea președin
telui Nicolae Ceaușescu pe 
plan internațional, consa
crată păcii și dezarmării, 
rezolvării marilor proble
me ale lumii de azi.Președintelui Nicolae
Ceaușescu i-au fost adre
sate calde urări de sănă-

de succes deplin în activi
tatea de înaltă răspundere 
ce 6 desfășoară în fruntea 
partidului și statului nos
tru.

A luat cuvîntul în con
tinuare tovarășul NICOLAE 
CEAUȘESCU, secretar ge
neral al Partidului Comu
nist Român, președintele 
Republicii Socialiste Româ
nia.Cuvîntărea a fost urmărită cu deosebit interes ți subliniată cu aplauze.

„,,„5GLEGlUt DE REDACȚIE : fosil. BALAN, Icon DUBEK, Dorin GHEȚA, foJT
MUSTAȚA, Sinton POP — redactor șef, Teodor RUSU — redactor șef adjunct, 
Tiberiu SPATARU.

(Urmare din pag. 1) a fl avizate de comisiile 
permanente de specialită

ți te, s-a propus să se treacă 
la dezbaterea Proiectului 
de lege privind conserva
rea și protejarea păduri
lor, pentru menținerea 
echilibrului ecologic.

Tovarășul Cornel Pacos-

cum și corespondenți 
presei străine.

Lucrările sesiunii au fost 
deschise de tovarășul 
Nicolae Giosan, președin
tele Marii Adunări Națio
nale. .

La propunerea Biroului te, viceprim-ministru ai 
Marii Adunări Naționale, 
a fost adoptată următoarea 
ordine de zi ; ■

1. Proiectul Legii Planu
lui național unic de dez
voltare economico-șocială 
a Republicii Socialiste 
România pe anul 1988.

2. Proiectul Legii Planu
lui de dezvoltare a agri
culturii, industriei alimen
tare, silviculturii și gospo
dăririi apelor al Republicii 
Socialiste România pe a- 
nul 1988.

3. Proiectul Legii Buge
tului de stat al Republicii 
Socialiste România pe a- 
nul 1988.

4. Programul privind au- 
toconducerea și autoapro-
vizioharea pentru asigu

rarea bunei aprovizionări 
a populației cu produse 
agroalimentare și bunuri 
industriale de consum pe 
anul 1988.

5. Proiectul Legii privind 
raporturile economico-so-

guvernului, a prezentat ex
punerea la acest proiect 
de lege. In continuare, de
putatul Tiberiu Mureșan a 
prezentat Raportul Corni-» 

siilor permanente ala 
M.A.N., care au examinat 
și avizat favorabil proiec
tul legii aflat In dezbatere.
’ In legătură cu acest 

punct al ordinii de zi au 
luat cuvântul deputății 
loan Ungur, loan Badea, 
Venerica Patru, Traian Mo- 
rariu, Filofteia Negruțiu, 
Ion Frățilă.

Președintele Marii Adu
nări Naționale a supus a» 
probării propunerea făcu* 
tă în cadrul dezbaterilor 
ca titlu! legii, pentru a 
exprima mai exact conți
nutul prevederilor pe care _ 
le cuprinde, să fie corn* 
pledat, urmînd să aibă ur
mătoarea formulare: Lege 
privind conservarea, pro
tejarea șj dezvoltarea pă- 

lor 
ti 

menținerea echilibrului e« 
eologic. In unanimitate, 
participanții au aprobat 
această propune».

După discuția pe artico
le, Marea Adunare Națio
nală a adoptat, în unani- . 
mitate. Legea privind con* 
servarea, protejarea și dez* 
voltarea pădurilor, ex
ploatarea tor rațională, e- 
conomică și menținerea e» 
chilibrului ecologic.

In încheierea ședinței, 
președintele Marii Adu
nări Naționale a anunțat 
că celelalte puncte înscrisa 
pe ordinea de zi urmează 
a fi examinate de comisiile 
permanente de specialita
te și supuse dezbaterii Ma
rii Adunări Naționale în 
cadrul actualei sesiuni, da
ta reluării lucrărilor în 
plen urmînd să fie anunța
tă din timp.

.JțL.._____  __ ,_ durilor, exploatarea
ciate dintre unitățile socia- rațională, economică 
liste, încheierea șî execu
tarea contractelor econo
mice.

6. Proiectul legii privind 
coiistituirea Consiliului 
Suprem al Dezvoltării Eco
nomice și Sociale a Româ
niei, avînd rolul elaborării 
orientărilor de perspecti
vă și a planurilor naționa
le unice de dezvoltare e- 
conomică și socială a țării.

7. Proiectul legii privind 
conservarea și protejarea 
pădurilor, pentru menți
nerea echilibrului ecolo
gic,

8. Proiectele de legi pen
tru aprobarea decretelor 
cuprinzînd norme cu pu
tere de lege emise de Con
siliul de Stat.

Intrucît celelalte proiec
te de documente înscrise 
pe ordinea de zi se află în 
curs de examinare, urmînd
«■••■■■iMiauarskiaiiKirrsmaairiratiistsriirttlsmrr

Mica publicitate
a fa- 
și Ni-

LA nunta de aur 
miliei Popon Maria 
colae — fiica Nori, ginerele 
Ludovic, nepoții Adrian și 
Iuliu Feyes aduc pe aceas
tă cale cel mai frumos bu
chet de recunoștință, dra
goste, urări de bine și mul
tă, multă sănătate. (21 656)

SOȚIA Valeria felicită 
pe scumpul ei soț Cojoca
rul loan, cu ocazia împli
nirii a 50 de ani și a ieșirii 
la pensie, urîndu-i multă 
sănătate, fericire șl „Lâ 
mulți ani l“. (21 659)

ANUNȚURI DE FAMILIE

SOȚ1A, mama, sora și frații anunță cu profun
dă durere încetarea fulgerătoare din viață » celui 
Care a fost un bun Soț, fiu și frate

ARUNCUTEAN AUREL (Luțică) (43 ani) 
înmormântarea va avea toc duminică, 1 noiem

brie, ora 14, de la domiciliu din Paroșeni. (21 665)

FAMILIA Stark Aurel regretă profund dispari
ția fulgerătoare a celui care a fost un minunat 
frate, cumnat și unchi

ARUNCUTEAN AUREL (21 666)

COLECTIVUL de cadre medii de la dispensarul 
Uricani anunță dispariția fulgerătoare a minunatei 
tor colege

TOMA VICTORIȚA (32 ani)
. Sin tem alături de familia greu încercată, (21 664)

COLECTIVUL de oameni ai muncii din cadrul 
I.M. Livezeni sînt profund afectați do dispariția 
maistrului principal specialist

FTLIMON IOSIF
Sînfem alături de familia greu încereată. (21 654)
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